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Защо говорим за това?

Тези дни във френската столица Париж има протести. Полицаи са убили тийнейджър, защото не се е подчинил да спре колата си.

Всички знаят, че насилието е нещо лошо.
Ако се подчинявахме на закона на силата, щеше да бъде ужасно! Излезеш например да покараш новото си колело. Някой по-силен те събаря и ти го
взима! Идва друг... който пък ти е харесал обувките. На трети му е хрумнало, че изобщо не му харесва да си в тази част на парка! Ужас!  Този свят
съвсем не е хубав.

Затова хората са измислили правила. Те са гласувани от представители на целия народ - и представляват законите на страната. Да ти вземат
колелото - това е престъпление. И можеш да извикаш полиция. Полицаите имат правото да арестуват виновника и да го хвърлят в ареста.

Момент! Това не е ли също насилие към горкия крадец?
Не. Те имат правото да го правят, защото така е записано в закона. Властта не е тяхна, а на всички нас, които сме решили, че кражбата е нещо лошо.
Разбира се, законите също трябва да се преглеждат периодично - дали наистина са хуманни и справедливи. Но за кражбата сме доста сигурни.

Кога обаче полицаите нямат право да използват сила?

1. Когато не са на работа. Много ясно. Насилието е по принцип нещо лошо. Когато са на работа, те използват насилие само от името на цялото
общество, в името на реда. Когато не са на работа, те използват насилие от свое име - и това е извън закона. Извън правилата. Тоест е
престъпление.

2. Когато насилието не отговаря на престъплението. В закона е записано кое престъпление колко е тежко. И по принцип наказанията ги налага съдът,
а не полицията.

В случая във Франция това се вижда много ясно.

Да не спреш, когато полицаите ти дават знак, действително е нарушение. По принцип за такова нещо се полагат глоби. Възможно е, ако се прибави
към други нарушения, да бъде фактор за това да ти вземат шофьорската книжка. Да те застрелят обаче, е нещо съвсем друго.

В този случай полицаят е извършил престъпление.

Такива случаи с превишаване на права имаше и неотдавна в САЩ. Тогава загина чернокож мъж. Вследствие на това имаше големи протести за
правата на чернокожите и срещу полицейското насилие. Подобни протести има и сега във Франция. Като цяло те често водят до повишаване на
напрежението и още повече пострадали. Това се случва, когато хората не вярват, че силите на реда ги пазят - и спират да спазват правилата.

Какъв е изводът?
Полицаите трябва да бъдат много добре обучени как и кога имат право да използват силата, която им дава законът. Иначе хората спират да вярват,
че правилата ще се спазват, и цялото общество става много несигурно.
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